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Pobudi za legalizacijo stavk
in planiranju v OZD

Po programu idejnopoliličnega izobraževanja za
člansivo iz organizacij združenega dela je občinska
konferenca ZSMS organizirala 12. in 13 decembra
seminar na katerem so se mladi pogovaijali o pobu-
di 12. kongresa ZSMS za legalizacijo stavk, o
planiranju v organizacijah združenega dela in o
predlogu resolucije o politiki izvajanja družbenega
plana občine za leto 1987 ter o kadrovskem plani-
ranju in aktivnosti ZSMS na teh področjih.
ZSMS je na 12. kongresu postavila vprašanje legi-
timnosti stavk, zato da bi vmili odločanje o temelj-
nih družbenih vprašanjih v temeljna samoupravna
in delovna okolja. Dosedanje raziskave slavk so
pokazale, da so osebni dohodki in drugi ekonomski
in socialni faktorji v glavnem le povod za stavko.
Njihov vzrok pa je v danih družbenoekonomskih
odnosih in v trajnejšem nezadovoljstvu delavcev s
svojim položajem pri delu in z odnosi v delovnem
koleklivu. Šele v takih, že dalj časa napetih razme-
rah, ko so delavci že na razne načine poskusili
uveljaviti svoje pravice po običajnih poteh pa niso
uspeli, izbruhne stavka. Delavci se k stavkam zate-
čejo, šcle ko uvidijo. da ni drugega učinkovitega
načina uveljavljanja njihovih pravic. Prav na ta
način - lorej kot zadnje sredstvo boja delavcev za
njihove pravice so v danih družbeno - zgodovinskih
okoliščinah boja za socialistično samoupravljanje.
stavke sprejemljive. Stavke imajo pri nas vselej
značaj protesta delavcev zaradi njihovega položaja.
nemoči da vplivajo, spreminjajo in odločajo. So
torej zahteva po odvzeli pravici do samouprav-
Ijanja.

Legalizacija stavk zahteva, da se v Zakonu o zdru-
ženem delu predvidi in določi institut napovedi
stavkc, kol enega od vzvodov reševanja kolektivnih
sporov, da se opredelijo obveznosti stavkajodh
delavcev. da v času trajanja stavke ščitijo družbeno
imovino, da se določi rok za odločitev o zahlevah

stavkajočih delavcev, da se poslovodni organ zave-
že, da daje delavcem obvestila v primerih stavk.
Mladinci so v razpravi govorili tudi o vlogi sindika-
ta, ki naj bi prevzel mesto vodje stavke in se do
konca boril za zahteve delavcev.

Okrepiti bi morali delo organov samoupravne
delavske kontrole, ki bi lahko preprečile marsika-
tero stavko. Mladi so govorili tudi o stavkah, ki so
napredne in tistih, ki niso upravičene. Razpravljali
pa so tudi o možnostih in pogojih za generalno
stavko.

O planiranju in resoluciji
O vlogi planiranja v občini in OZD je seminari-

stom spregbvoril član Izvršnega sveta Droljc. Z
različnih zornih kotov jc predstavil vizijo razvoja
Ljubljane do leta 2000 in v sklopu tega naše občine.
Mladim je predstavil problematiko nerazvitih
kmečkih naselij, lokalnih centrov, stanovanjske
gradnje. Seznanil jih je tudi z aktivnostjo ob pripra-
vi planskih dokumentov in s planiranjem v OZD.
kjer so večinoma planirali le zato, da so zadostili
formalnim pogojem.

Vlogo ZSMS na področju planiranja je opredelil
predvsem kot vzpodbujevalko razvojnih snovanj.
Pobuda mladih o orgapizaciji malih kooperacijskih
enot je za našo občino dobrodošla, saj bi veljalo
pospešiti nastajanje novih organizacij združenega
dela. S tem v zvezi je tudi dobrodošla misel o tem,
da naj bi gospodarstvo v občini združevalo sredstva
za razvoj novih organizacij.

Stane Droljc je mladincem odgovoril tudi na
vprašanja o konkurenci v našem gospodarstvu. o
kvaliteti izdelkov in o odgovornosti za tako kvalite-
to, o nagrajevanju in osebnih dohodkih ter o ka-
drovskih težavah v nekaterih organizacijah združe-
nega dela in o ureditvi zabavnih središč za mlade y
občini. D. ERHATIČ


